

## Referat - Møde med Forbund

- TID:** Søndag den 27. oktober 2019 – 09.00 – 14.00
- STED:** Scandic Odense: Hvidkærvej 25, 5250 Odense
- DELTAGERE:** Carsten Klich(CK), Erik Mouritsen(EM), Poul Erik Hansen(PEH), Claus Henneberg(CH), Steen Hansen(SH), Kristian Hansen(KH) Anders Sode (AS)
- DAGSORDEN:**
1. Feedback om Organisationsdag 26. jan og 19. maj 2019 (Bilag 1).
  2. Organisationsudvikling - den videre proces
    - A) anbefalinger fra DIF (Bilag 2)
    - B) Procesplan (Bilag 3)
    - C) Vende processen for optagelse af foreninger - for at sikre en hurtigere og mere ensartet behandling
  3. Mail fra JSF – Poul Erik (Bilag 4)
  4. Nyt fra Unionen
  5. Nyt fra forbundene
  6. Evt.

## **1. Feedback om Organisationsdag 26. jan og 19. maj 2019 (Bilag 1).**

Der var en gennemgang af det materielle som DIF har udarbejdet, og en dialog om hvordan de to møder har været. Generelt har folk opfattet det positivt, og er spændt på hvad fremtiden bringer

## **2. Organisationsudvikling - den videre proces**

### **A) anbefalinger fra DIF (Bilag 2)**

Anbefalinger fra DIF blevet gennemgået. Alle var meget enige i indholdet.

### **B) Procesplan (Bilag 3)**

Procesplan blev gennemgået. Der blev foretaget nogen små ændringer.

Det blev besluttet at der ud over styregruppen, skal nedsættes en arbejdsgruppe, med de forbund der ønsker at deltage. Alle de forbund som var med på mødet, ønskede at deltage i arbejdsgruppen. AS skriver ud til de forbund der ikke var med i dag, for at få dem til at bekræfte eller afkræfte om de ønsker at være en del af arbejdsgruppen.

Der var en forespørgsel fra et af forbundene om hvem der skulle betale, hvis man deltager i arbejdsgruppen. EM og AS fortalte at det er Spor1 som betaler de udgifter der kommer. Kørselsudgifter bliver dækket, og Unionen betaler for mødelokaler og bespisning.

Afsnittet om Økonomi-flow i procesplanen blev gennemgået. Næsten alle forbund var positiv overfor punktet da de kunne se at procesplanen vil gøre det nemmere for dem. Sport-skytterne vil gerne have lov til at forelægge det i deres bestyrelse, om det var noget, de ønsker at tilslutte sig.

AS få Tommy Sørensen til at skrive til forbundene, for at høre om de ønsker at være med. Unionen skal have besked inden den 31/12 2019.

Såfremt man når frem til en beslutning om at der er forbund der skal nedlægges, eller ændres til noget andet, i denne her proces, er der flere forbund som ønsker at der indkaldes til et møde for at få juridisk bistand omkring hvordan det kan lade sig gøre. AS og EM lover at såfremt det sker, skal man nok få indkaldt til et møde.

### **C) Vende processen for optagelse af foreninger - for at sikre en hurtigere og mere ensartet behandling**

Forslaget blevet gennemgået, og der var opbakning til det fra næsten alle. Der var enkelte forbund, som har behov for at få lavet små ændringer i/til deres vedtægter. Der

var opbakning fra disse forbund til at man går i gang med de samme. Hvis man ikke hører noget fra de forbund inden den 1/12 2019 overgår man til at nye foreninger der ønsker optagelse i Dansk Skytte Union, skal udfylde indmeldes-formular på hjemmesiden. Union gennemgår så deres vedtægter, og forhåndsgodkender dem.

Sport-skytterne vil gerne have lov at forelægge det i deres bestyrelse, om det var noget de ønsker at tilslutte sig.

PEH vil gerne bidrage med 100 kr. pr. foreningen fra JSF, hvis der er behov at der skal afsættes flere timer fra unions sekretariat til at løse denne opgave.  
AS og EM hører Tommy Sørensen hvad der er af muligheder.

### **3. Mail fra JSF – Poul Erik (Bilag 4)**

Mailen fra JSF blev gennemgået. JSF har fået svaret på mange af de spørgsmål som man har haft. Men efterlyse at man få det ensartede ens vedtægter og f.eks. hvad man betale i kontingent i de forskellige forbund. AS og EM lov at det er noget man vil kigge på en af de første møder i den nye arbejdsgruppe. Men de forskellige forbund, må gerne sende deres vedtægter og hvad man betale i kontingent, rundt til os alle sammen

### **4. Nyt fra Union**

Der var en kort gennemgang af hvad der sker i Unionen for tiden.

### **5. Nyt fra forbundene**

#### **Sports-skytterne**

Har fået en europamester, da Sissal Skaale vandt i Standard Lady. Man er glad for at man kunne få det på hjemmesiden, og man skal nok benytte sig af det mere fremover.

Claus har overtaget formandsposten efter Tim Andersen. Man er begyndt at skrive en vision for fremtiden om hvad man ønsker for deres forbund i fremtiden, da det ikke er noget der har været så meget fokus på igennem de sidste mange år.

Oplever stor tilslutning til deres DM. Ved det sidste var der over 250 deltagere. Et problem er dog at man har problemer med at finde skydebaner, hvor de kan afholde deres stævner. Så hvis der er nogen som kender nogen foreninger som har to afsnit på 25m. må de meget gerne tage kontakt til ham. Så vil han høre dem, om de har lyst til at afholde et stævne. Der er god mulighed for at tjene nogen penge i forbindelse med det.

#### **JSF**

Man vil gå ned fra en bestyrelse på 7 personer til 5 personer, da man alligevel ikke har kunnet besætte dem i et par år nu, og der er mange i bestyrelsen der i dag bor på Sjælland. JSF har også besluttet at man vil være et forbund for de aktive foreninger. Der er desværre rigtig mange foreninger som man ikke har kontakt til i dag. JSF vil prøve at lave et spørgeskema i forbindelse med deres næste JSF-mesterskab, hvor man vil undersøge forskellige ting. I den forbindelse vil man

udlodde 2 B&O højtalere for dem som deltager. Man har også prøvet to gange at afholde trænings-samlings for de unge riffelskytter i Jylland, men der har ikke været opbakning til det. Så nu vil man prøve at lave noget for pistol skytter.

## **Fyn**

Den bestyrelse der er i Fyns skytteforbund lige nu, har givet hinanden hånd på at, man bliver på posterne indtil at der er fundet en løsning på vores organisation i Dansk Skytte Union. Selvfølgelig hvis det tager flere år kan det være at man bliver nødt til at finde nogen andre.

Der har været nogen problemer med at der er nogen skytter fra Fyn som skifter til BPI, til deres talentcenter, og så melder sig ud af deres lokale forening på Fyn. Der har været et møde med BPI for at finde en løsning på det. Man føler at man nu har fundet en løsning.

## **Lolland**

Der er kommet et talentcenter i Tingsted. Her udvikler man skytter fra forbundet, og når de så er gode nok, har de mulighed for at komme ind og træner i det talentcenter som er i Ballerup. Forbundet er med for at kunne få tilskud fra kommunen. Kommunen har været meget positiv over at kunne hjælpe til at forbedre træningsforholdene, er også meget positiv overfor at indkøbe scatt anlæg osv. Der er lavet en aftale med SSF, at hvis der er skytter fra foreninger på Sjælland, kan de deltage i det talentcenter, da der er mindre kørsel, end hvis de skulle køre til Ballerup.

## **Sjælland**

Har delegeretmøde den 14. november, sted ukendt på nuværende tidspunkt. Det bliver meldt ud inden længe. Man fået afholdt alle sin mesterskaber med pæn deltagelse. Ellers sker der ikke så meget i SSF.

## **6. Evt.**

Der var flere forbund som var utilfredse og skuffet over at der ikke var blevet indkaldt til møde for dem under AKU, da man ikke føler at man har hørt noget om hvad der sker fra UNSTY siden man nedlagde det gamle FORD. Det var jo meningen at, det var deres talerør fra/til bestyrelsen. Der var også forbund som efterlyste de her møder, for at kunne få noget info fra sektionerne, om hvad det var der sket hos dem for tiden. Man kunne måske hjælpe hinanden med at få flere foreninger med i turneringerne, eller få gjort opmærksom på nogen andre ting, da forbund er tættere på deres foreninger. Forbund efterlyse at få nogen tilbud de i kan giv til deres foreninger fra union. AS og EM lagde sig fladt ned, og anerkendte at det har UNSTY ikke fået afholdt. De lovede at få undersøgt hvornår man kan gennemføre det, og få det meldt ud. Da det er vigtigt fra UNSTY at det bliver gennemført.

Der er flere forbund som føler, at der ikke bliver svaret på mails når man skriver til unionens sekretariat, eller der er rigtigt lang behandlingstid på nogen forskellige opgaver. Der var flere forbund som opfordrede til at man fik en mail, når man har indsendt noget med. Tak for din mail ... du kan forvente en behandlingstid x antal uger. Hvis den behandlingstid bliver længere, at man så får en mail med at ens sag har behov for længere behandlingstid og du kan forvente at den er løst inden x antal uger.

AS/EM tager kontakt til Tommy Sørensen for at høre hvad der er af muligheder for at få lavet om i den her proces, så man kan opleve en bedre behandling af ens sager.

Der er ønske om at unionen er mere fremme i skoene med at få aflivet nogen af de rygter som hele tiden florerer. Mange tror ikke at Unionen ikke gør noget ved sagen. Fx så arbejder ISSF på at få afskaffet skydetøj, og det er noget som skytterne snakker om, og synes det er mærkelige at man ikke hører noget. Eller det med at EU vil afskaffe bly fra jægerne, hvad gør Unionen for det. Det er bare vigtigt at man kommer det i forkøbet. AS og EM vil tage det med til næste UNSTY-møde.